
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 19. 6. 2024 od 16:00 do 18:20 hodin 

v katastrech Sychrov and Jizerou a Boseň. 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Václav Luka, Jana Podzimková, Alena Ševců, Jan Štěpán, Martina Štrojsová 
Omluven:  Pavel Břicháček, Jan Mareš, Terezie Nohýnková, Jana Šťastná 
Nedostavili se:  Luboš Dvořáček, Jiří Šimůnek 
Hosté:   Patrik Lacina 
 

 PROGRAM: 

1. Návštěva 2 lokalit s potenciálem vzniku tůní a mokřadů 
 

1. Návštěva 2 lokalit s potenciálem vzniku tůní a mokřadů 
 

Návštěva lokality Černava u Sychrova (https://mapy.cz/s/nakopacono): 

Komise navštívila pozůstatky tůně v městském lese (tzv. remíz Černava), na pozemku parc. č. 187 (k. ú. Sychrov nad 

Jizerou). Tůň je zde zdokumentována minimálně od 60. let 20. století (viz Příloha č. 1).  

J. Štěpán přišel již dříve s návrhem na revitalizaci tůně (viz Příloha č. 2). Komise se shodla, že místo je pro takový účel 

vhodné. Měla by být zpracována projektová dokumentace, která bude následně konzultována s komisí. Dojde 

k celkovému vymýcení porostu – zde je možné zapojení dobrovolníků. Na základě návrhu proběhne vyhloubení 2-3 

tůní bagrem. Údržba tůní by neměla být příliš náročná ani častá. 

O. Šindelář zmínil možnost spolupráce s ČSOP Klenice, možnost získání grantu od Nadačního fondu ŠA (Krakonošovy 

zahrádky), realizace by měla proběhnout na podzim (2024 nebo 2025). Komise doporučila před realizací konzultovat 

záměr s lesní správou a myslivci. V. Luka varoval před přílišnou propagací záměru – rizikem je nasazení ryb do tůní. 

Probírala se i přístupová cesta pro těžkou techniku. Nejlepší je asi přístup od severu (pozůstatky staré cesty či aleje). 

J. Štěpán navrhl, že na místě provede sondu (zjistí, zda se tůň bude napouštět vodou) a udělá jednoduchý návrh. 

O. Šindelář se domluví s lesní správou, myslivci a ČSOP Klenice a bude dále projekt konzultovat s komisí. 

Návštěva lokality Kosinka v poli u Bosně (https://mapy.cz/s/bodumefulo): 

Komise dále navštívila podmáčenou lokalitu uprostřed polí na pozemcích parc. č. 159 (Horsch Estate s.r.o), 158, 162 

(M.S.B., v.o.s.), 121/11, 160 (obec Boseň), 161 (soukromá osoba), k. ú.  Boseň. Místo je v centru odvodňovacích 

meliorací, v místě je vpusť odvodňovacího hlavníku, který je poškozen velkou vrbou. Aktuálně není místo přístupné, 

ale plánuje se cesta mezi Dobrou Vodou/Lhoticemi a Bosní (společný projekt obce Boseň a města Mn. Hradiště). 

Přístup od Bosně k mokřadu by mohl být první realizovaný úsek cesty – je zde nutná směna pozemků s koncernem 

Horsch a případně dalšími soukromými subjekty. 

Proběhla diskuze o možnosti zaslepení hlavníku – firma Horsch se znefunkčněním meliorace nesouhlasí, navíc to 

zákony neumožňují. Je však možné, že růst vrby tak jako tak hlavník poškodí. 

Obec Boseň má projektový návrh na vznik tůní od hydrogeologa z ČSOP Klenice (viz Příloha č. 3). Dle rychlosti směn 

pozemků je možná realizace návrhu od podzimu 2024, ale spíše později. V návaznosti na to proběhne směna 

pozemků (město Mn. Hradiště, obec Boseň, koncern Horsch, soukromé subjekty) a realizace polní cesty 

Závěr: 

Proběhla diskuze o dalších možných tůních na území města – 2 tůně v katastru Podolí, které vzešly z komplexních 

pozemkových úprav, bývalá tůň pod pramenem Veselky, nebo u polních cest na Sychrov). Komise se shodla, že tůně 

mají smysl pro živočichy – obojživelníky, ale např. také ptáky, savce jako napajedlo apod. Zároveň jde o důležité 

krajinné prvky, které napomáhají zadržení vody v krajině. Komise přijala následující usnesení. 

https://mapy.cz/s/nakopacono
https://mapy.cz/s/bodumefulo


Komise přijala toto usnesení: 

1. Komise pro životní prostředí podporuje vznik tůní na pozemku parc. č. 187 v k. ú. Sychrov nad Jizerou a na 

pozemcích parc. č. 159, 158, 162, 121/11, 160, 161, v k. ú.  Boseň a doporučuje radě města, aby město 

realizovalo pilotní projekt tůně na pozemku parc. č. 187 v k. ú. Sychrov nad Jizerou a podpořilo možnost 

vzniku tůní a mokřadů na dalších pozemcích na území města a v jeho bezprostředním okolí (6 pro, 0 proti, 0 

se zdrželi). 

 
Zapsal: Ondřej Šindelář 
Kontrola: Alena Ševců a členové komise 


